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ZÁZNAM 
z 9. zasadnutia Predsedníctva Agentúry na podporu výskumu a vývoja (P APVV) 

zo dňa 25.04.2023 

Prítomní členovia: 
RNDr. Imrich Barák, DrSc.; prof. M. Phil. Jozef Bátora, PhD.; Ing. Štefan Boháček, PhD.; 
prof. Ing. Marian Brestič, CSc.; doc. MUDr. Ing. RNDr. Peter Celec, DrSc. MPH; Dr. h. c. Ing. 
Peter Fodrek, PhD., hosť. prof.; Ing. Mgr. Tibor Gregor; prof. Mgr. Martin Lysák, PhD., DSc.; 
PhDr. Zdenka Mansfeldová, CSc; PhDr. Slavomír Michálek, DrSc.; Dr. Ing. Robert Mistrík; 
prof. RNDr. Peter Moczo, DrSc.; Mgr. Robert Ševčík, PhD. 

Ospravedlnení členovia:  

Prizvaní hostia: Dr. h. c., doc. Ing. Juraj Wagner, PhD., RNDr. Soňa Ftáčniková, PhD. 

Riaditeľ APVV: JUDr. Stanislav Mydlo 

Tajomníčka predsedníctva: Ing. Alena Bokrošová 

Program zasadnutia: 

1) Predseda P APVV privítal členov P APVV a otvoril zasadnutie. 

2) Členovia P APVV schválili program zasadnutia. 

3) Členovia P APVV schválili záznam z 8. zasadnutia P APVV konaného dňa 30.01.2023. 

4) Členovia P APVV potvrdili prerokovania per rollam v nasledovných bodoch (UZN 1): 

a) aktualita na web stránku - problematika ročných a záverečných správ projektov 

b) usmernenie k hodnoteniu výstupov VV 2022 pri priebežnom a záverečnom 

hodnotení 

c) prerozdelenie finančných prostriedkov pre výzvu VV 2022 

5) Členovia P APVV schválili Výročnú správu o hospodárení APVV za rok 2022 (UZN 2). 

6) Členovia P APVV prerokovali a vzali na vedomie Účtovnú závierku APVV za rok 2022 
(UZN 3) 

7) Riaditeľ APVV informoval o potrebe doplnenia nových členov odborových rád z dôvodu 
končiacich mandátov v prvom funkčnom období štyrom členom, a to dvom členom v Rade 
pre spoločenské vedy, jednému členovi v Rade pre lekárske vedy a jednej členke v Rade 
pre medzinárodnú vedecko-technickú spoluprácu. Členovia P APVV po diskusii schválili 
pokračovanie týchto súčasných členov v druhom funkčnom období (UZN 4). 

 

Meno Priezvisko Tituly Člen rady 

Peter Halama prof., Mgr., PhD. Rada pre spoločenské vedy 

Martin Kanovský prof., Mgr., PhD. Rada pre spoločenské vedy 

Ján Kmec prof., MUDr., PhD., MPH Rada pre lekárske vedy 

Renáta Oriňáková prof., RNDr., DrSc. 

Rada pre medzinárodnú vedecko-
technickú spoluprácu 
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Žiaľ dňa 11.04.2023 nás navždy opustila členka a bývalá predsedníčka 
Rady pre spoločenské vedy prof. Ing. Marta Orviská, PhD. Z dôvodu potreby doplnenia 
nového člena uvedenej rady a tiež doplnenia nových členov v ostatných radách z dôvodu 
končiacich mandátov na jeseň 2023 riaditeľ APVV osloví predsedov rád so žiadosťou 
o zaslanie ich požiadaviek na špecializácie nových členov a prípadné ďalšie požiadavky 
na doplnenie rád. Následne APVV osloví príslušné autority  - ústredné orgány, 
ktoré zriaďujú štátne rozpočtové organizácie alebo štátne príspevkové organizácie 
uskutočňujúce výskum a vývoj, Slovenská akadémia vied, orgány reprezentácie vysokých 
škôl, reprezentatívne združenia zamestnávateľov a iné združenia právnických osôb 
a fyzických osôb – podnikateľov zo sektorov výskumu a vývoja, a prípadne aj predsedov 
odborových rád, so žiadosťou o zaslanie nominácií v zmysle požiadaviek. 

8) Riaditeľ APVV predstavil návrhy počtu medzinárodných expertných panelov 
z jednotlivých odborových rád. Predseda P APVV dal slovo prizvanému účastníkovi 
zasadnutia pánovi Dr. h. c., doc. Ing. Jurajovi Wagnerovi, PhD. – predsedovi Rady 
pre technické vedy. 
Doktor Wagner predstavil ako boli kreované a navrhované počty panelov 
v Rade pre technické vedy. Vzhľadom na rozsah vedných odborov a špecializácií a tiež 
priemerný počet podaných žiadostí ročne v tejto rade bolo pôvodne navrhnutých 
12 panelov. Vzhľadom na predsedníctvom prezentované možnosti APVV bol tento počet 
v Rade pre technické vedy prehodnotený a po diskusii bol znížený na 7 panelov. 
Upozornil, že členovia panelu nebudú mať k dispozícii posudky nezávislých 
posudzovateľov ako je tomu teraz a zo skúseností v zahraničí vie, že tam, kde je 
zavedené panelové hodnotenie, je zamerané na konkrétnu oblasť vedy a výskumu. 
Pán Gregor by chcel vedieť ako bude presne prebiehať celý proces panelového 
hodnotenia, navrhol spísať a následne schváliť celý postup. 
Profesor Moczo upozornil na nehomogenitu v počte panelov pri rôznych odborových 
radách a potrebu neskoršieho zdôvodňovania rozdielov. 
Doktor Barák vysvetlil skúsenosti zo zahraničia a navrhovaný postup v APVV. Členov 
panelov bude vyberať príslušný rada podľa požadovaných špecializácií, člen rady, 
ktorý bude zvolený za predsedu panelu pridelí každý projekt vždy dvom členom panelu. 
Taktiež bude požiadavka na tajomníkov panelov, zamestnancov APVV, plynule 
komunikovať v AJ. 
Doktor Barák upozornil, že je potrebné premyslieť a navrhnúť postup rozdelenia FP 
pre projekty do zahraničných panelov a taktiež postup stanovenia výsledného poradia 
projektov v rade, ktorá bude mať viacej panelov. 
Riaditeľ APVV upozornil, že podľa finálneho počtu panelov bude potrebné zabezpečiť 
administratívny proces vrátane žiadosti o navýšenie FP v rozpočte APVV. 
Členovia P APVV sa po diskusii vyjadrili, že by rešpektovali návrhy jednotlivých 
odborových rád a k tento otázke budú hlasovať per rollam po ukončení zasadnutí 
všetkých odborových rád, t.j. po 12.5.2023 
Následne doktor Wagner opustil zasadnutie a z dôvodu neodkladných pracovných 
povinností sa ospravedlnil a odišiel zo zasadnutia aj pán Gregor. 

9) Riaditeľ APVV informoval o návrhu bilaterálnej výzvy s Čínskou ľudovou republikou 
zo strany MŠVVaŠ SR. Záujem o spoluprácu prejavila Čínska ľudová republika. P APVV 
po diskusii schválilo mobilitnú bilaterálnu výzvu s Čínskou ľudovou republikou (UZN 5). 
Doktor Fodrek navrhol, aby APVV prejavilo záujem o podporu vedeckej spolupráce 
s Ukrajinou aj v súlade s politikou EÚ. 
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10) Riaditeľ APVV predložil, na návrh P APVV v zmysle posledného rokovania, schválenie 
zákazu zmeny riešiteľských organizácií počas riešenia projektu vo všetkých verejných 
výzvach. P APVV po diskusii schválilo zákaz zmeny riešiteľských organizácií počas 
riešenia projektu vo všetkých verejných výzvach. Tento zákaz sa netýka zmien, ktoré 
vyplývajú priamo zo zákona (napr. zlúčenie alebo rozdelenie organizácií a pod.). (UZN 6). 

11) Predseda P APVV informoval o vyjadrení doc. Žilku, predsedu Rady programu APVV 
na zvládnutie pandémie koronavírusu a jej dopadov, k záverečnému hodnoteniu projektu  
PP-COVID-20-0102. Uvedená rada osloví riešiteľov projektu a vyzve ich, aby ju 
informovali o aktuálnom stave publikácií a časovom harmonograme ich odoslania do tlače 
a priebežne bude informovať P APVV o aktuálnom stave publikačných aktivít 
riešiteľského kolektívu. Členovia P APVV súhlasili s navrhovaným riešením, ale požadujú 
od príslušnej rady vyjadrenie, či je možné predpokladať, že takéto nezrovnalosti 
pri záverečnom hodnotení mohli nastať aj pri iných projektoch hodnotených v rade 
a ak áno aké ďalšie opatrenia rada prijme. A tiež, či môžu byť zistené nezrovnalosti 
pri záverečnom hodnotení projektu PP-COVID-20-0102 základom pre zmenu 
záverečného hodnotenia tohto projektu. 

12) Riaditeľ informoval o pripomienkach Rady pre prírodné vedy k VV 2022. Nakoľko už nie 
je možné meniť podmienky vyhlásenej výzvy, P APVV zobralo uvedené pripomienky 
na vedomie. Na ďalšie zasadnutie P APVV bude prizvaný predseda Rady pre prírodné 
vedy. 

13) Predseda P APVV dal slovo prizvanej účastníčke zasadnutia RNDr. Soni Ftáčnikovej, 
PhD., ktorá predstavila problematiku vedeckej etiky a integrity, tak ako zákonnú úpravu, 
rovnako aj etické politiky súvisiace s poskytovaním grantov. P APVV poverilo riaditeľa 
APVV prípravou právnej analýzy k možnosti zriadenia etickej komisie  v APVV. 

14)  
a) Riaditeľ informoval o pripravovaných bilaterálnych výzvach s Poľskou republikou 

a so Srbskou republikou, ktoré plánuje APVV vyhlásiť v máji 2023. Finálne znenia 
výziev budú zaslané P APVV na schválenie hlasovaním per rollam. 

b) Riaditeľ informoval o pripravovanej Všeobecnej výzve pre mladých vedeckých 
pracovníkov, momentálne prebieha rokovanie s odborovými radami a na základe 
výsledkov rokovaní APVV pripraví znenie výzvy. 

V záverečnej diskusii doktor Ševčík informoval o zrušení uznesenia Vlády SR, v ktorom 
bolo požadované podporovať ZV a AV v pomere 50:50 a tiež informoval o tom, 
že MŠVVaŠ SR pripravuje 2 programy APVV (vesmírny a program, ktorý nahradí podporu 
VEGA). 
Profesor Bátora požiadal doktora Ševčíka, aby preveril, či existuje bilaterálna dohoda 
Slovenska s USA. 

  

https://www.apvv.sk/buxus/generate_page.php?page_id=12020
https://www.apvv.sk/buxus/generate_page.php?page_id=12020
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Uznesenia: 

UZN 1 Členovia P APVV potvrdili hlasovania per rollam uvedené v bode 4. 
UZN 2 Členovia P APVV schválili Výročnú správu o hospodárení APVV za rok 2022. 
UZN 3 Členovia P APVV vzali na vedomie Účtovnú závierku APVV za rok 2022. 
UZN 4 Členovia P APVV schválili návrh na pokračovanie 4 členov rád APVV v druhom 

funkčnom období ako je uvedené v bode 7. 
UZN 5 Členovia P APVV schválili mobilitnú bilaterálnu výzvu s Čínskou ľudovou 

republikou. 
UZN 6 Členovia P APVV schválili zákaz zmeny riešiteľských organizácií počas 

riešenia projektu vo všetkých verejných výzvach. 

 ........................................... 
Zapísala:  Ing. Alena Bokrošová 
 tajomníčka predsedníctva 

 ........................................... 
Schválil: Dr. Ing. Robert Mistrík 
 predseda predsedníctva 

V Bratislave dňa 25.04.2023 


